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Hierbij zend ik u de antwoorden op de Kamervragen van het lid Karabulut (SP) over het 
bericht dat de voedselbank ‘normaal’ is geworden.
 
De Staatssecretaris van Sociale Zaken 
en Werkgelegenheid, 
 
 
 
 
 
(A. Aboutaleb)
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2080900970 
Vragen van het lid Karabulut (SP) aan de staatssecretaris van Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid over het bericht dat de voedselbank ‘normaal’ is geworden. (Ingezonden 25 
september 2008) 
 
1. 
Wat is uw oordeel over het bericht dat de voedselbank ‘normaal’ is geworden?1 
 
Antwoord: Het kan niet de bedoeling zijn dat voedselbanken de rol van de reguliere 
hulpverlening overnemen, zoals wordt beschreven in het krantenartikel. Ik vind dat gemeenten 
cliënten van de voedselbank moeten wijzen op de gemeentelijke voorzieningen. Met de extra 
ruimte die dit kabinet aan gemeenten heeft geboden, zijn zij in staat om mensen in hun 
problematiek terzijde te staan en meer duurzaam op weg te helpen.  
 
2. 
Hoe beoordeelt u de (soms forse) uitbreiding van voedselbanken in Nederland? Welke 
maatregelen gaat u nemen om deze uitbreiding een halt toe te roepen? 
 
Antwoord:  
Voedselbanken zijn een particulier initiatief. Het staat iedereen vrij een voedselbank te 
beginnen en ik kan en zal de uitbreiding dan ook geen halt toeroepen.  
Waar ik voor wil zorgen is dat minder mensen gebruik behoeven te maken van een 
voedselbank. Daarvoor is het belangrijk dat we de oorzaak van het gebruik van de voedselbank 
wegnemen. De echte oplossing hiervoor kan, veel meer dan nu het geval is, door de overheid 
worden geboden.  
Samenwerking tussen voedselbanken en gemeenten vind ik hierbij belangrijk en in die 
samenwerking is nog veel te winnen. Om tot betere samenwerking te komen organiseer ik 
samen met de VNG op 3 november een bestuurlijke conferentie met dit thema. Hopelijk kan ik 
aan het eind van deze dag, samen met vertegenwoordigers van de voedselbanken en de 
wethouders van gemeenten met een voedselbank, afspraken maken om tot betere 
samenwerking te komen. 
 
3.  
Deelt u de mening dat in een welvarend land als Nederland voedselbanken niet nodig hoeven 
te zijn? Zo ja kunt u dat toelichten? Zo neen, waarom niet? 
 
Antwoord: Ik verwijs hier naar mijn eerdere antwoorden op vragen 1 en 2. 
Nederland heeft een uitgebreid systeem van sociale voorzieningen. Toch zullen er altijd 
mensen zijn die gebruikmaken van liefdadigheid. Bijvoorbeeld omdat ze niet door de overheid 
geholpen willen worden. Van oudsher zijn er organisaties die deze mensen helpen, zoals het 

                                                 
1 Voedselbank is ‘normaal’ geworden. Parool, 23 september 2008 
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Leger des Heils en de kerken. De voedselbanken passen in die traditie en maak je dus niet 
overbodig. 
  
4. 
Onder verwijzing naar uw opmerking in het Parool licht u toe dat het armoedebudget met 350 
miljoen het hoogste ooit is, kunt u uiteenzetten welk effect dit heeft op het aantal mensen in 
armoede en meer in het bijzonder op het aantal ‘voedselbankgebruikers’? Zo ja, welk effect 
heeft dit? Zo nee, waarom niet?  
 
Antwoord:  
Doel van de extra middelen is het beter in staat stellen van gemeenten om mensen duurzaam 
op weg te helpen. Met de VNG heb ik in het bestuurlijke akkoord afspraken gemaakt die het 
mogelijk moeten maken de effecten van de extra ruimte en maatregelen voor gemeenten te 
beoordelen. 
 
5. 
Wat is uw oordeel over het doorverwijzen van cliënten naar de voedselbanken door reguliere 
hulpverleners? Vindt u dit wenselijk? Zo ja, kunt u dat toelichten? Zo neen, wat gaat u 
hiertegen doen?  
 
Antwoord:  
Zie mijn antwoord op vraag 1.  
 
6. 
Klopt het dat u in 2005 heeft aangegeven dat met een flinke zak geld de voedselbanken 
overbodig kunnen worden? Staat u nog steeds achter deze uitspraak? Zo ja, hoe groot moet 
deze zak met geld zijn om alle voedselbanken in Nederland overbodig te maken? Zo neen, 
waarom niet?  
 
Antwoord: Als toenmalig wethouder van Amsterdam heb ik gezegd dat met extra geld wij als 
stad niet meer toe hoeven te staan dat er in Amsterdam voedselbanken zijn. Als staatssecretaris 
ben ik van mening dat met de maatregelen die het kabinet nu heeft genomen, er minder 
mensen van de voedselbank gebruik hoeven te maken dan nu het geval is. De overheid moet 
zorgen dat mensen meer duurzaam geholpen worden door het bevorderen van participatie en 
het terugdringen van niet-gebruik, zodat mensen geen gebruik meer hoeven te maken van de 
voedselbank. 
 
7. 
Kunt u uiteenzetten in hoeveel gemeenten er intensieve samenwerking met de voedselbanken 
plaatsvindt? Zo ja, kunt u hiervan een lijst overleggen en toelichten op welke er wordt 
samengewerkt? Zo neen, bent u bereid om hier onderzoek naar te doen? 
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Antwoord: Ik laat een quickscan uitvoeren naar de samenwerking tussen voedselbanken en 
gemeenten. Ik zal de uitkomsten van dit onderzoek begin november aan de Tweede Kamer 
aanbieden.  
 


